

董功

直向建筑创始人 / 主持建筑师

法国建筑科学院外籍院士

董功于 2008 年创立直向建筑事务所，于 2019 年被授予法国建筑科学院外籍院士。先后受聘为清华大学及中央美术学院设计导师，美国伊利诺大学杰出客座教授，意大利都灵理工大学客座教授。

董功及事务所多次受邀参与国内外重要展览，于 2021 年参加 MoMA 纽约当代艺术博物馆的首次中国建筑展；2018 年参加第 16 届威尼斯建筑双年展 FREESPACE 主题展。事务所曾多次获得全国优秀工程勘察设计行业奖一等奖（2019、2017、2013）；RIBA 英国皇家建筑师协会“国际杰出建筑奖”（2021）；意大利 Domus“100+最佳建筑事务所”（2019）；瑞士建筑奖入围奖（2018）；意大利“Archmarathon”建筑奖最高奖（2016）；美国建筑实录国际十大设计先锋（2014）等重要奖项。

董功曾多次受邀于清华大学，马德里理工大学，伊利诺大学，苏黎世联邦理工学院，法国建筑师协会，意大利 Casabella Formazione 等国内外高校、学术机构发表演讲和教学评图。世界知名建筑期刊《AV Monographs》出版第 220 期直向建筑专辑《Cosmopolitan Vernacular》，同时其作品多次被《CASABELLA》《Arquitectura Viva》《The New York Times》《A+U》《Detail》《The Architectural Review》《L'Architecture d'Aujourd'hui》《Lotus》《Domus》等媒体出版物发表。

其代表作品包括：海边图书馆，海边教堂，阳朔糖舍酒店，船长之家改造，长江美术馆，坪山美术馆，南开大学海冰楼等。

DONG Gong

Founder / Design Principal of Vector Architects

Foreign Member of French Academy of Architecture

DONG Gong founded Vector Architects in 2008. He was elected as the Foreign Member of French Academy of Architecture in 2019. He has been teaching design studios at Tsinghua University and Central Academy of Fine Arts. He was also appointed as the Plym Distinguished Visiting Professor at University of Illinois at Urbana-Champaign, and Visiting Professor of Polytechnic University of Turin, Italy.

He and Vector Architects have been invited to various major exhibitions, including the first Chinese architecture exhibition at MoMA New York; the 2018 “FREESPACE” Venice Biennale, and have won international awards such as “RIBA International Awards for Excellence”(2021); “100+ Best Architecture Firms” selected by *Domus* (2019); nominated for the Swiss Architectural Award (2018); the overall winner of the Italian “Archmarathon Awards” (2016); and the “Design Vanguard” selected by *Architectural Record* (2014).

In 2019, the renowned architectural journal *AV Monographs* published a monograph of Vector Architects titled "Cosmopolitan Vernacular" (vol.220). His projects have been also widely published in *Casabella*, *Arquitectura Viva*, *The New York Times*, *A+U*, *Detail*, *The Architectural Review*, *L'Architecture d'Aujourd'hui*, *Lotus*, *Domus* and many others.

DONG Gong has been invited as a guest speaker and critic by academic and professional institutions including Tsinghua University (China), the University of Hong Kong (China), the Technical University of Madrid (Spain), the University of Illinois at Urbana-Champaign (USA), the Swiss Federal Institute of Technology Zürich-ETH (Switzerland), *la Société Française des Architectes* (France), Polytechnic University of Turin (Italy), and *Casabella Formazione* (Italy).

DONG Gong's practice has earned international recognition by his representative works, including Seashore Library, Seashore Chapel, Yangshuo Sugarhouse, Renovation of the Captain's House, Changjiang Art Museum, Pingshan Art Museum and Haibing Center at Nankai University.